



MATF

專業培訓課程及 考試費用發還計劃（航空）

目標

鼓勵修讀及參加與航空業相關的課程和專業考試，以提升技能及獲得專業資格。

對象

第一類申請	第二類申請
<ul style="list-style-type: none">有志投身或現職香港航空業人士 (申請人在提出申請時，須受聘於本地的組織／公司及全職從事與航空有關的工作，並須於完成課程／通過考試後4個月內提出申請)	<ul style="list-style-type: none">重返香港航空業人士 (申請人在2020年3月1日或之後離任本地航空業的工作，其後在提交申請時，重新受聘於本地的組織／公司及全職從事與航空有關的工作。申請須於完成課程／通過考試後及在2023年3月31日或之前提出)
<ul style="list-style-type: none">香港居民及可在香港合法受僱	

申請手續

- 約250項經核准課程／考試已上載至MATF網頁 (www.matf.gov.hk)
- 修讀或參加與航空業有關的經核准課程或考試，並成功達到舉辦課程機構的要求或通過考試。
- 可獲發還經核准課程／考試費用的80%或上限30,000港元（以數額較小者為準）。申請者必須從未就同一項課程／考試獲任何其他政府補助或資助。
- 填妥申請表連同所須文件郵寄至香港添美道2號政府總部東翼20樓運輸及房屋局海運及空運人才培訓基金。
- 其他申請資格及報讀詳情，請瀏覽MATF網頁或向各舉辦課程／考試機構查詢。

查詢

網址：www.matf.gov.hk 電郵：matf@thb.gov.hk 熱線：3509 7261

下載申請書



Professional Training and Examination Refund Scheme (Aviation)



Objectives

To incentivize individuals to attend course and sit for examination in relation to the aviation sector to raise their professionalism and competency.

Target

Type I Application	Type II Application
<ul style="list-style-type: none">Those interested to join or already working in the aviation sector in Hong Kong (Applicant must be in full-time employment in the aviation sector with a local organization/company at the time of application, and complete and submit the application within four months after completing the course / passing the examination)	<ul style="list-style-type: none">Those re-joining the aviation sector in Hong Kong (Applicant has left his/her employment in local aviation sector on or after 1 March 2020, and re-employed full-time by a local organization / company of the aviation sector at the time of application. Application must be submitted after completing the course/passing the examination and on or before 31 March 2023)
<ul style="list-style-type: none">A Hong Kong resident and lawfully employable in Hong Kong	

Application Procedures

- A list of around 250 pre-approved courses/examinations has been uploaded to the MATF website (www.matf.gov.hk)
- Enrolled in or taken the pre-approved course(s) or examination(s), and has completed the course(s) to the satisfaction of the course provider(s) or passed the examination(s)
- Will be refunded 80% of the fees, subject to a maximum of HK\$30,000 (whichever is less). The applicant must have not been granted any other forms of government subsidy or financial assistance for the relevant pre-approved course/examination.
- Complete and submit the application form with supporting documents by post to the Maritime and Aviation Training Fund, Transport and Housing Bureau at 20/F, East Wing, Central Government Offices, 2 Tim Mei Avenue, Hong Kong
- For other details on eligibility criteria and application, please refer to the MATF website or approach the course/examination providers.



Enquiries

Website: www.matf.gov.hk Email: matf@thb.gov.hk Hotline: 3509 7261

